

한국 입국 전 | 유학비자(D-2) 신청

대한민국 출입국법에 따라 경희대학교에 합격한 외국인 신입생은 본교에서 수학하기 위해서는 특히 유학비자(D-2) 발급을 위한 서류로 **학력입증서류**, **재정증명서류**를 제출해야 하는 학생의 경우 서류를 준비하는데 상당한 시간이 소요될 수 있으므로 아래의 내용을 참고하여 시간적 여유를 가지고 미리 준비하시기 바랍니다.

유학비자(D-2) 신청

No.	해외 한국 영사관 제출 서류	
필 수	1	사증발급신청서 신청서, 여권 사진 1장(35×45mm)
	2	여권 여권, 여권 사본(본인 사진이 나온 페이지 사본 1부)
	3	표준입학허가서 & 사업자등록증 표준입학허가서(사본) 및 경희대학교 사업자등록증
	4	신분증 & 수수료 거주국 신분증 및 유학비자 발급 수수료
	5	PCR확인서 및 격리동의서 거주국 한국 영사관 기준에 맞는 PCR확인서 및 격리동의서만 제출 가능
해당자	6	결핵진단서 거주국 한국 영사관 지정병원에서 발행한 결핵진단서만 제출 가능
	7	학력입증서류 졸업증명서, 학력입증서류 등
	8	재정입증서류 거주국 한국 영사관 기준에 맞는 재정입증서류만 제출 가능
	*	정부초청장학생 확인서 정부초청장학생인 경우, 국적 불문 7번과 8번의 서류는 불필요 함

- **표준입학허가서** 최종등록금 납부자 중 2022-1학기 한국에서 수업을 듣고자 하는 학생에게만 발급(경희대학 사업자등록증과 함께 배부됨). 한국에서 자가격리 기간 해제 즉시 국제교류처(우정원 108호)로 본인이 직접 방문하여 **입국신고** 하시기 바람. 그렇지 않을 경우, 소지한 유학비자(D-2)는 취소처리 됨
- **PCR확인서 및 격리동의서** 재외공관별 기준에 맞는 PCR확인서와 격리동의서만 제출 가능함
- **결핵진단서** 2016.3.2. 이후 한국영사관(또는 국내 출입국·외국인청)에 제출한 적이 없는 경우 제출 필요함
대상 국가 여부는 거주국 한국 영사관 홈페이지에서 확인 바람
- **학력입증서류** ①(중국 외 국적) 아포스티유(Apostille) 또는 거주국 한국 영사 확인을 받은 증명서로 제출
②(중국국적만 해당) ②-1) 일반계 고등학교 출신자: 온라인 학력학위인증서 제출(www.chsi.com.cn) ②-2) 실업계 고등학교 출신자 : 해당학교 발행 졸업증 또는 성·시 교육청(국) 발행 졸업증명서 ※ 공증 및 인증 필요
*편입생인 경우 학신망(学信网)에서 최종학력인증서류(학사 이상인 경우 학위, 재학중인 경우 재학증명서) 제출
- **재정입증서류** 등록금납부영수증 및 장학금(수혜자만)을 포함하여 20,000(USD) 이상의 은행잔고증명서 제출.
다만, **거주국 한국 영사관**로 재정입증에 따른 추가서류 요구될 수 있음
- **정부초청장학생 확인서** 국립국제교육원 발행 정부초청장학생 확인서를 제출하면, 7번과 8번 서류는 국적 불문 제출 필요 없음

Before Departure | Apply for Student Visa(D-2)

Based on the Immigration Law of Korea, all international students at Kyung Hee University MUST obtain Student Visa(D-2) before the semester begins(2022.03.02.).

For D-2 visa, especially the **Proof of Final Academic Credentials** and the **Financial Statement**, the required documents take a long time to be issued. It is recommended to prepare these requirements in advance to acquire the visa in time.

Apply for Student Visa (D-2)

No.	Required documents to submit at the Korean Embassy(Consulate) in your country		
Mandatory	1	APPLICATION FOR VISA	Attach passport sized(35×45mm) photo
	2	Passport	Passport, and a copy of passport(with your photo on it)
	3	CoA & Certificate of Business Registration	Certificate of Admission(CoA) & Kyung-Hee University Certificate of Business Registration
	4	ID card & Fee	Personal ID in your residing country & Student Visa Fee
If Applicable	5	COVID-19 PCR test & Quarantine Agreement	Please check the embassy website of the country you are traveling to/from for specific COVID-19 PCR test/Consent to Quarantine form and other travel requirements
	6	Tuberculosis Test Result	Please check the embassy website for hospital(s) designated by Korean Consulate in your country
	7	Final Academic Credentials	Graduation Certificates(Please refer to the details written below)
	8	Financial Statement	20,000 (USD) Including tuition fee(with receipt)(Please refer to the details written below)
	*	Invitation Letter	(provided by NIIED)If able to submit, No.7 & 8 documents does not need to be submitted regardless of the nationality

- **Certificate of Admission(CoA)** The Certificate of Admission(CoA) is ONLY issued to international students who are intending to attend offline classes in Korea for the Spring Semester of 2022. Eligible students can apply for the CoA after they have paid the tuition fees. ALL International students arriving into Korea for the Spring Semester of 2022, please visit the Office of International Affairs in person after self-quarantine to complete your Arrival Report, so that their D-2 Visa is not cancelled.
- **Tuberculosis Test Result** If you have never submitted a Tuberculosis Test Result after 2016. 3. 2, you have to resubmit it. Please check the embassy website for hospital(s) designated by [Korean Consulate in your country](#)
- **Proof of Final Academic Credentials** ① (Non-Chinese) applicants are required to submit a Korean Embassy Authorized or Apostilled documents ② (Chinese applicants) Regular high school : Only 'Verification Report of China Higher Education' Qualification Certificate will be accepted Vocational high school Choose one of below:
②-1) High school : Must be notarized and verified with both Chinese Ministry of Education and Korean Consul in China. ②-2) Chinese Ministry of Education: Must be notarized and verified with Korean Consul in China.
- **Financial Statement** 20,000 (USD) Including tuition fee(with receipt), and scholarship(if applicable)
- **Invitation Letter** *(provided by NIIED)If able to submit, No.7 & 8 documents does not need to be submitted regardless of the nationality

入境前 | 办理留学签证(D-2)

根据出入境法，外国留学生在开学(2022.03.02)前，必须持有留学签证(D-2)。

尤其是，办理**最终学历证明**及**银行存款证明**将需要等待大量时间，因此需递交最终学历证明及银行存款证明的学生请参考以下内容并务必提前准备相关材料。

申请留学签证(D-2)

No.	驻海外韩国领事馆递交材料		
必交材料	1	签证发给申请书	申请表, 1张护照规格照片35×45mm
	2	护照	护照原件, 1份复印件(有本人照片的页面)
	3	标准入学许可书和事业者证明	标准入学许可书(复印件)及学校的庆熙大学事业者证明
	4	身份证&签证手续费	本国身份证及手续费
	5	PCR确认书及隔离同意书	只可提交符合 韩国领事馆 要求的PCR确认书和隔离同意书
符合者	6	肺结核健康诊断书	只可提交符合 韩国领事馆 要求的肺结核健康诊断书
	7	最终学历证明	毕业证、学历认证报告等
	8	银行存款证明	只可提交符合 韩国领事馆 要求的银行存款证明
	*	奖学金确认书	通过韩国政府邀请奖学金项目入学的学生可免提交第7号和第8号材料

- **标准入学许可书** 仅限已缴纳最终学费，并在2022-1期打算在韩国线上线下课程的同学申请。入境后，解除隔离后访问到国际交流处（于庭院 108号：务必是本人亲自访问，不可找代理人）入境申报，如未入境申报，持有的留学签证(D-2)资格将被取消。
- **PCR确认书和隔离同意书** 需符合驻该国的韩国领事馆要求。
- **肺结核健康诊断书** 2016.3.2.之后未给韩国领事馆（或是国内的出入境、外国人厅）提交过的，可从该国韩国领事馆官网查询是否要提交肺结核健康诊断书。
- **最终学历证明** ① (Non-Chinese) Apostille认证书或者符合驻该国的**韩国领事馆**要求的证明 ② (Chinese) ②-1) 中国普通高中毕业生：需在学信网打印‘[中国中等教育学历验证报告](#)’②-2) 中国职业高中毕业生：学校开具的毕业证明(需省市教育厅确认)，并需要开公证件领事馆认证 *插班生需从学信网打印最终学历证明书(本科毕业生-学位证书，在校生-在学证明书)。
- **银行存款证明** 包括学费缴纳单及奖学金(仅限授予者) 20,000(USD) 以上的银行存款证明，根据驻该国**韩国领事馆**情况，也可需补交材料。
- **奖学金确认书** 通过韩国邀请奖学金项目入学的学生，提交由韩国国立国际教育学院颁发的政府邀请奖学金确认书将可免提交7号和8号。